

## Published Cartographic Material Finding Aid

*(Suivi par la version française)*

This is a crosswalk finding aid for Published Cartographic material. The term “crosswalk” refers to the fact that this finding aid matches the box information from MIKAN (the archival database) to the matching item-level information in AMICUS (the library database). This crosswalk finding aid helps the two database systems provide the necessary information for researchers and staff.

This finding aid is a box/item list created in Microsoft Excel where each line equals one item and indicates five (5) pieces of information: (1) its current location in MIKAN, (2) the relevant box (container) information, (3) any copies made by LAC, (4) the matching AMICUS information, and (5) notes or any remarks.

*Mikan:*

**Mikan no.:** This refers to the Mikan record number. The box is located in this record.

*\*It is possible that two numbers are listed here. That means that we have an item-level description in Mikan as well as the series.*

*Container (box) information:*

**Container label:** This number is physically written on the box. It matches the LC Classification number in the corresponding AMICUS item-level description.

**Date:** This is the publication date of this item.

*\*It is possible that there are two dates, with the earlier one listed accompanied by a later date in parentheses. This could indicate a facsimile with the original publication date followed by the facsimile publication date. \*Also, two dates that are very close in date range indicate the date a map was drafted followed by the date it was published.*

**Item no.:** This notes any particular information about an item, for example, if it is copy 2 of 3, Sheet 15 of 36, or vol. 2 of 5.

**Container #:** This refers to the number on the box. In most cases, it will match the barcode provided in the next column.

**Container barcode:** This is the number that staff in Circulation will need to order the container from the archival management system.

**Access code:** In most cases, this field will say “Open” meaning that the material can be consulted with no restrictions.

**Physical restrictions:** This field indicates any restrictions that can prevent an item from circulating. Material can be open for consultation but perhaps it is too fragile to circulate. This generally applies to older cartographic material published before 1850.

*\*Common physical restriction codes:*

**NT (5):** Not transportable – will not circulate due to fragility, age or rarity (Code 5)

**CCI (1):** Consult Copy Instead – please refer to the NMC or C-print number provided, as this item will not circulate

**None:** There are no physical restrictions known on this item. It can be ordered for viewing.

*Copies:*

**NMC number:** The NMC (National Map Collection) number refers to the microfiche copies created by the former National Archives of Canada. These copies were often created for reproduction purposes, largely of cartographic material that might have circulation restrictions. If we made a copy of this item, that number will be provided in this field.

**C-print:** The C-print (Copy-print) is another type of copy made by the former National Archives of Canada. It refers to an image made of the original item that was mounted on card. These C-prints are available in a card catalogue in the reference room at 395 Wellington. If we made a C-print of an item, its number will be provided in this field.

*Amicus:*

**Amicus no.:** This is the number of the Amicus record matching the container information. To find it in Amicus, in the basic search use the "AMICUS No." field at the bottom of the pull-down menu and enter the number provided in this finding aid.

**Amicus title:** This is the title of the item found in Amicus.

*\*Note: the title is written in the language provided on the item, thus it can vary between English, French, Italian, Latin, etc.*

**Amicus type:** This is the type of item. Refer to the "Description" field in the AMICUS record for the type (atlas, globe, map, etc.). The containers have been organized into series according to this type for easy access.

*Remarks:*

**Notes:** If there are any notes or observations of an item (e.g., facsimile, additional records in Mikan, etc.), they are listed here.

## Instrument de recherche de documents cartographiques publiés

Il s'agit ici d'un instrument de recherche par correspondance de documents cartographiques publiés. Le terme « correspondance » renvoie au fait que cet instrument de recherche fait correspondre l'information sur la boîte, trouvée dans MIKAN (la base de données archivistique) avec l'information au niveau de la pièce dans AMICUS (la base de données de la bibliothèque). Cet instrument de recherche par correspondance aide les deux systèmes de base de données à fournir l'information nécessaire aux chercheurs et au personnel.

L'instrument de recherche est une liste de boîtes créée dans Microsoft Excel où chaque ligne équivaut à un article et indique cinq (5) éléments d'information : 1) son emplacement actuel dans MIKAN, 2) la boîte d'information pertinente (contenant), 3) toutes copies faites par BAC, 4) l'information AMICUS correspondante, et 5) les remarques ou observations.

*Mikan :*

**Numéro Mikan :** Ceci renvoie au numéro de la notice Mikan. La boîte est située dans cette notice.  
*\*Il est possible que deux numéros soient inscrits ici. Ces deux numéros signifient qu'il y a une description au niveau de la pièce dans Mikan ainsi que le numéro de série.*

*Renseignements sur le contenant (boîte) :*

**Étiquette du contenant :** Ce numéro est écrit sur la boîte. Il concorde avec l'indice de classification LC dans la description au niveau de la pièce correspondante dans AMICUS.

**Date :** Ce chiffre est la date de publication de cet article.

*\*Il est possible qu'il y ait deux dates, la première est accompagnée d'une date ultérieure entre parenthèses. Elle pourrait indiquer une télécopie, soit la date de publication suivie de la date de publication de la télécopie. \*De plus, deux dates qui sont très rapprochées indiquent la date à laquelle la carte a été créée, suivie de la date de sa publication.*

**N° d'article :** Ce chiffre indique tous renseignements particuliers au sujet d'un article, par exemple, s'il s'agit de la copie 2 de 3, du feuillet 15 de 36, ou vol. 2 de 5.

**Numéro de contenant :** Ceci est le chiffre inscrit sur la boîte. Dans la plupart des cas, il correspondra au code à barres fourni dans la colonne suivante.

**Code à barres du contenant :** Ceci est le numéro dont aura besoin le personnel des prêts pour commander le contenant dans le système de gestion des archives.

**Code d'accès :** Dans la plupart des cas, ce champ indique « Open » (Ouvert), ce qui signifie que le document peut être consulté sans restriction.

**Restrictions physiques :** Ce champ indique toutes formes de restriction qui pourrait empêcher la mise en circulation d'un article. Le document peut être ouvert pour consultation, mais est peut-être trop fragile pour qu'il soit déplacé. Ce type de restriction s'applique habituellement à du matériel cartographique publié avant 1850.

*\*Codes de restrictions physiques courants :*

**NT (5) :** Non transportable – ne peut être mis en circulation en raison de sa fragilité, de son âge ou de sa rareté (Code 5).

**CCI (1) :** Consultez plutôt la copie – veuillez vous reporter au numéro NMC ou C-print fourni, car cet article ne peut être mis en circulation.

**Aucun** : Il n'y a pas de restrictions physiques associées à cet article. Il peut être commandé pour visionnement.

*Copies :*

**Numéro NMC** : Le numéro NMC (Collection nationale de cartes et plans) fait référence aux copies en microfiche créées par ce qui étaient auparavant les Archives nationales du Canada. Ces copies ont souvent été créées surtout aux fins de reproduction de documents cartographiques qui sont assortis de restrictions sur la circulation. Si nous avons fait une copie de cet article, ce numéro sera fourni dans ce champ.

**C-print** : Le numéro C-print (Copy-print) représente un autre type de copie réalisé par les anciennes Archives nationales du Canada. Il renvoie à une image qui a été créée à partir de l'article original qui était monté sur une carte. Ces C-prints sont répertoriées dans un catalogue de cartes qui se trouve dans la salle de référence au 395 Wellington. Si nous avons fait une copie d'un C-print, ce numéro sera fourni dans ce champ.

*Amicus :*

**Numéro Amicus** : Il s'agit du numéro de la notice Amicus correspondant à l'information du contenant. Pour le trouver dans Amicus, dans la recherche élémentaire, utilisez le champ « No AMICUS », à la fin du menu déroulant et saisissez le numéro fourni dans l'instrument de recherche.

**Titre Amicus** : Il s'agit du titre de l'article que vous trouverez dans Amicus.

*\*Nota : le titre est écrit dans la langue de l'article, il peut donc être en anglais, en français, en italien, en latin, etc.*

**Type Amicus** : Ceci décrit le type d'article. Consultez le champ « Description » dans le dossier AMICUS pour savoir de quel type il s'agit (atlas, globe, carte, etc.). Les contenants ont été organisés en série selon ces types pour faciliter l'accès.

*Remarques :*

**Notes** : S'il y a des notes ou des observations sur un article (p. ex., télécopie, autres dossiers dans Mikan, etc.), c'est ici qu'elles seront mentionnées.

Mikan	Container information in Mikan							Copies		Amicus			Remarks
Mikan no.	Container label	Date	Item no.	Container number	Container barcode	Access code	Phys. rest.	NMC number	C-print	Amicus no.	Amicus title	Amicus type	Notes
4730749	G/1021/.P3/1991	1991	n/a	2000766321	2000766321	Open	none	None found	None found	26345696	PC Globe 4.0	Atlas/ Floppy disc	Atlas is on eight (8) floppy discs.
4730749	G/1144/.M6P48/1996	1996	n/a	2000869209	2000869209	Open	none	None found	None found	none	Perly 1996 atlas Montréal-Plus	Atlas/CD-ROM	This item has an accession record in Mikan (no. 35888)
4730749	G/1144/.M6P49/1996	1996	n/a	2001169387	2001169387	Open	none	None found	None found	32664703	Atlas Montréal-plus	Atlas/CD-ROM	
4730749	G/1149/.T6P477/1996	1996	n/a	2000956931	2000956931	Open	none	None found	None found	26374181	The Toronto CD	Atlas/CD-ROM	Disc
4730749	G/1149/.T6P477/1996	1996	n/a	2000956934	2000956934	Open	none	None found	None found	26374181	The Toronto CD	Atlas/CD-ROM	Box and instructions
4730749	G/1021/.L42/1997	1997	n/a	2000956925	2000956925	Open	none	None found	None found	26374172	The complete reference collection	Atlas/CD-ROM	Disc
4730749	G/1021/.L42/1997	1997	n/a	2000956934	2000956934	Open	none	None found	None found	26374172	The complete reference collection	Atlas/CD-ROM	Box and instructions
4730749	G/1021/.M53/1997	1997	n/a	2000956926	2000956926	Open	none	None found	None found	26374171	Encarta virtual globe	Atlas/CD-ROM	Disc
4730749	G/1021/.M53/1997	1997	n/a	2000956934	2000956934	Open	none	None found	None found	26374171	Encarta virtual globe	Atlas/CD-ROM	Box and instructions
4730749	G/1021/.M5314/1997	1997	n/a	2000939454	2000939454	Open	none	None found	None found	26374127	Encarta atlas mondial Atlas mondial Encarta : une fabuleuse découverte interactive de notre planète	Atlas/CD-ROM	
4730749	G/1021/.T63/1997	1997	n/a	2000956927	2000956927	Open	none	None found	None found	26374169	Atlas mondial	Atlas/CD-ROM	Disc
4730749	G/1021/.T63/1997	1997	n/a	2000956934	2000956934	Open	none	None found	None found	26374169	Atlas mondial	Atlas/CD-ROM	Box and instructions
4730749	G/1141/.P2C37/1997 1997	1997	n/a	2000956928	2000956928	Open	none	None found	None found	26374176	Le Québec à dos de souris : atlas électronique	Atlas/CD-ROM	Disc
4730749	G/1021/.A94/1998	1998	n/a	2000956934	2000956934	Open	none	None found	None found	28938718	Axion 3 D world atlas	Atlas/CD-ROM	This item has an accession record in Mikan (no. 201712); Box and instructions
4730749	G/1021/.A94/1998	1998	n/a	2001210040	2001210040	Open	none	None found	None found	28938718	Axion 3 D world atlas	Atlas/CD-ROM	This item has an accession record in Mikan (no. 201712); Box and instructions
4730749	G/1141/.P2C33/1998	1998	n/a	2000988405	2000988405	Open	none	None found	None found	26374274	Le grand atlas routier du Québec	Atlas/CD-ROM	
4730749	G/1144/.M6P482/1998	1998	n/a	2000956929	2000956929	Open	none	None found	None found	26374146	Atlas Montréal-plus	Atlas/CD-ROM	Disc
4730749	G/1144/.M6P482/1998	1998	n/a	2000956934	2000956934	Open	none	None found	None found	26374146	Atlas Montréal-plus	Atlas/CD-ROM	Box and instructions
4730749	G/1149/.T6P479/1998	1998	n/a	2000956932	2000956932	Open	none	None found	None found	26374183	The Toronto CD	Atlas/CD-ROM	Disc
4730749	G/1149/.T6P479/1998	1998	n/a	2000956934	2000956934	Open	none	None found	None found	26374183	The Toronto CD	Atlas/CD-ROM	Box and instructions
4730749	G/1021/.G482/1999	1999	n/a	2001169389	2001169389	Open	none	None found	None found	28938711	Geographica : the complete illustrated world reference	Atlas/CD-ROM	
4730749	G/1146/.P2M36/1999	1999	n/a	2000956930	2000956930	Open	none	None found	None found	26374170	Ontario streets on CD-ROM	Atlas/CD-ROM	Disc

Mikan	Container information in Mikan							Copies		Amicus			Remarks
Mikan no.	Container label	Date	Item no.	Container number	Container barcode	Access code	Phys. rest.	NMC number	C-print	Amicus no.	Amicus title	Amicus type	Notes
4730749	G/1146/.P2M36/1999	1999	n/a	2000956934	2000956934	Open	none	None found	None found	26374170	Ontario streets on CD-ROM	Atlas/CD-ROM	Box and instructions
4730749	G/1160/.A84/2000	2000	n/a	2001101254	2001101254	Open	none	None found	None found	27931569	Atlas of Saskatchewan	Atlas/CD-ROM	This item has an accession record in Mikan (no. 182826)
4730749	G/1174.32/.C6C74C36/2003	2003	n/a	2001169388	2001169388	Open	none	None found	None found	28938991	Annual Arctic ice atlas, winter 2003	Atlas/CD-ROM	
4730749	G/1174.32/.C6C74C36/2004	2004	n/a	2001199969	2001199969	Open	none	None found	None found	30674302	Annual Arctic ice atlas, winter 2004	Atlas/CD-ROM	